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REVISTA PRESEI

• Sindicaliștii CFR amenință cu blocarea circulației pe calea ferată -
Scrisoare către premierul Orban

Blocul Național Sindical și Federația Națională Feroviară Mișcare
Comercial Vagoane, cea mai mare federație sindicală din calea ferată,
transmit o scrisoare premierului Orban, prin care avertizează că întreaga
industrie feroviară este la pământ, transportul feroviar fiind în cea mai
dificilă situație din ultimii 10 ani. Sindicaliștii constată că, în ciuda
apelurilor repetate, Guvernul a ignorat sectorul feroviar la rectificarea
bugetară și amenință ci blocarea activității.

Scrisoarea adresată premierului Orban:

Către Guvernul României

În atenția Domnului Prim-ministru Ludovic Orban

Stimate Domnule Prim-ministru,

Blocul Național Sindical și Federația Națională Feroviară Mișcare
Comercial Vagoane, cea mai mare federație sindicală din calea ferată, fac
public un apel către Guvernul României pentru a atrage atenția asupra
dificultăților care urmează pentru industria feroviară având în vedere că la
actuala rectificare bugetară calea ferată nu va beneficia de nici un fel de
sprijin de etapă din partea Guvernului pe care îl conduceți.

Se știe foarte bine că întreaga industrie feroviară este la pământ, iar
pierderilor istorice li se adaugă zilnic altele și mai mari, cauzele fiind
diverse și completate în mod nefericit de criza economică structurală
generată de această pandemie.

Transportul feroviar din România trece prin cea mai acută criză din
ultimii 10 ani, infrastructura feroviară este depășită atât moral cât și fizic
și reprezintă un pericol real pentru siguranța circulației. Trenurile de
călători circulă cu viteze medii de doar 45km/oră, în vreme ce trenurile de
marfă abia se mișcă cu doar 17km/oră.
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Chiar și în aceste condiții, înțelegând situația deficitului bugetar extrem
de mare, de peste 9%, criza globală și lipsa unor resurse îndestulătoare
pentru toate sectoarele bugetare, constatăm că nu se face nici cel mai mic
efort pentru a suplini o mică parte din pierderile care se acumulează de la
zi la zi. Apelurilor noastre repetate li s-a răspuns doar cu promisiunea
unor analize și evaluări serioase și sistemice, dar, în fapt, atunci când se
pune la modul real problema finanțării, calea ferată este din nou pusă
între paranteze în interiorul strategiei economice a Guvernului.

Este de datoria noastră, a ceferiștilor, să vă informăm cu responsabilitate
că situația este foarte aproape de momentul în care singura cale de
deblocare a acestui aparent dialog, care de fapt este doar un monolog
steril al sindicaliștilor ceferiști, este oprirea legală a lucrului la calea
ferată și reevaluarea completă a relației dintre stat și ceferiști. Vă rugăm
să acordați atenție și sectorului feroviar, problemelor și temerilor
ceferiștilor cu privire la locurile de muncă, la viitorul nostru și al
familiilor noastre.

Cu speranța că vom primi într-un final atenția cuvenită, vă solicităm încă
o dată să alocați la rectificarea bugetară sumele necesare pentru pentru
sprijinirea căii ferate.

(Sursa: stiripesurse.ro)

• Sindicalistii de la "Solidaritatea Sanitara" au protestat din nou joi
in Piata Victoriei

Sindicalistii de la "Solidaritatea Sanitara" au protestat din nou joi, la ora
11:00, in Piata Victoriei, solicitand conditii de munca decente. De
asemenea, au comemorat angajatii din sanatate decedati din cauza
pandemiei, numarul lor fiind in crestere.

"Joi, 19 noiembrie 2020, incepand cu ora 11:00, Federatia "Solidaritatea
Sanitara" a desfasurat in Piata Victoriei un nou Miting pentru Conditii de
Munca Decente, continuand seria protestelor declansate in 7 octombrie
2020. Acesta este al treilea miting dedicat exclusiv apararii drepturilor
lucratorilor din sanatate la conditii de munca decente si la recunoasterea
meritelor, asa cum au fost acestea prezentate in cadrul Apelului
lucratorilor din sanatate pentru respectarea conditiilor muncii decente.

https://ziare.com/stiri/miting/
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Revendicarile Federatiei "Solidaritatea Sanitara" vizeaza
interventiile urgente pentru cresterea sigurantei lucratorilor, acordarea
unor drepturi legale si recunoasterea meritelor profesionistilor din
sanatate. Protestul include si comemorarea numarului de lucratori din
sanatate decedati, aflat intr-o crestere accelerata", anunta sindicalistii.

Ei vor sa atraga atentia guvernantilor asupra necesitatii urgentarii
masurilor de protectie a lucratorilor din sanatate, acestea trebuind sa
determine diminuarea in mod semnificativ a impactului COVID-19
asupra profesionistilor din sanatate, atat in privinta numarului de lucratori
nou infectati cat, mai ales, "in privinta numarului celor care vor ajunge in
continuare sa plateasca cu viata proprie tratarea si ingrijirea pacientilor".

Revendicarile Federatiei "Solidaritatea Sanitara":

- Adoptarea tuturor masurilor necesare pentru protectia sanatatii si
securitatii salariatilor din sanatate (echipamente, circuite, resurse
materiale si umane etc.), astfel incat sa determine o reducere
semnificativa a numarului de salariati nou infectati SARS-CoV-2 si, mai
ales, decedati din cauza COVID-19;
- Asigurarea accesului la toate informatiile relevante privind impactul
COVID-19 asupra lucratorilor din sanatate pentru a putea adopta politici
eficiente de protectie a acestora.
- Respectarea dreptului legal la pensia de urmas pentru copiii colegilor
decedati la datorie.
- Acordarea tuturor drepturilor salariale prevazute de lege, respectiv
sporul de pana in 30% si sporul pentru combaterea epidemiei.
- Acordarea tuturor sporurilor pentru conditii de munca la nivel maxim.
- Cresterea salariilor de baza pentru toate categoriile de lucratori incepand
cu 1 ianuarie 2021 la nivelul anului 2022.
- Asigurarii posibilitatii lucratorilor din sanatate de a beneficia de
reducerea stagiului de cotizare (varstei de iesire la pensie) proportional cu
activitatea desfasurata peste norma de baza;
- Acordarea stimulentului de risc pe intreaga durata a starii de alerta
pentru toti salariatii din sanatate.
- Reasezarea asistentelor medicale in grila de salarizare in sensul cresterii
locului pe care-l ocupa in ierarhia salariala, corespunzator locului pe
care-l au in echipa medicala, respectiv contributiei la tratamentul si
ingrijirea pacientilor.

https://ziare.com/stiri/urgente/
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- Plata garzilor cu tariful orar aferent normei de baza.
- Raportarea tuturor sporurilor lucratorilor din sanatate la salariile de baza
actuale.

(Sursa: ziare.com)

• Ludovic Orban: Luni vom prezenta proiectul Planului Naţional de
Rezilienţă şi Recuperare

Prim-ministrul Ludovic Orban a declarat, vineri, la Bacău, că proiectul
Planului Naţional de Recuperare şi Rezilienţă va fi prezentat luni, urmând
ca acesta să intre în dezbatere publică.

"După ce vom primi observaţii din partea societăţii, din partea
patronatelor, sindicatelor, asociaţiilor profesionale, universităţilor,
autorităţilor locale, vom modifica proiectul pe care îl punem luni în
dezbatere, împreună cu domnul preşedinte, şi îl vom trimite la Bruxelles",
a precizat premierul.

Ludovic Orban a precizat că în proiectul Planului Naţional de Recuperare
şi Rezilienţă este cuprinsă şi finanţarea autostrăzii A7.

"Ce este adevărat este că am inclus cele 4 tronsoane - Ploieşti - Buzău,
Buzău - Focşani, Focşani - Bacău şi Bacău - Paşcani - le-am introdus în
proiectul de finanţare prin intermediul Planului Naţional de Rezilienţă şi
Recuperare", a mai spus primul ministru.

Ludovic Orban s-a aflat, vineri, în judeţul Bacău pentru a inspecta
lucrările la centura ocolitoare a municipiului.

(Sursa: Agerpres)

• Ministerul Economiei a transmis joi 5.421 de contracte către
antreprenorii care au aplicat pentru microgranturi

Ministerul Economiei a transmis joi 5.421 de contracte către
antreprenorii care au aplicat pentru microgranturi în cadrul schemei 1 a
programului pentru IMM-uri iar beneficiarii vor primi fondurile după ce
vor semna aceste documente.
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Schema 1 prevede acordarea de microgranturi de 2000 de euro pentru
fiecare beneficiar.

"5.421 de contracte au plecat aseară (joi seara, n.r.) către beneficiarii
măsurii 1! MEEMA a transmis aseară 5.421 de contracte către
antreprenorii care au aplicat pentru microgranturi în cadrul schemei 1 a
programului pentru IMM-uri. Odată semnate de către beneficiari, aceştia
din urmă vor intra în posesia fondurilor pentru care au aplicat. Conform
prevederilor Ordonanţei de Urgenţă adoptate miercuri de Guvern, măsura
va fi redeschisă, astfel încât toate fondurile alocate să fie accesate de
către antreprenorii interesaţi", precizează Ministerul Economiei, Energiei
şi Mediului de Afaceri pe pagina sa de Facebook.

Guvernul a aprobat miercuri o ordonanţă de urgenţă prin care este
suplimentat de la 350 de milioane de euro la un miliard de euro bugetul
schemei 2 din granturile acordate întreprinderilor mici şi mijlocii, a
afirmat ministrul Economiei, Energiei şi Mediului de Afaceri, Virgil
Popescu, în briefingul de presă al şedinţei de Guvern.

"Am aprobat modificările la Ordonanţa de Urgenţă 130. Este vorba de
ordonanţa privind schemele de ajutor de stat de un miliard de euro pentru
IMM-uri: schema 1 - microgranturi de 2.000 de euro, schema 2 - granturi
pentru capital de lucru de până la 150.000 de euro şi schema 3 - granturi
pentru investiţii de până la 200.000 de euro. Am suplimentat de la 350 de
milioane de euro la un miliard de euro bugetul schemei 2, pentru ca toţi
cei care au depus proiecte pe schema 2, toate cele 22.226 de firme, cele
care sunt eligibile, să poată fi finanţate", a spus ministrul.

Pentru schema 1 au fost modificate condiţiile de eligibilitate privind cifra
de afaceri pentru 2019, care era de 5.000 de euro. Pentru companiile care
au fost înfiinţate în cursul anului 2019, cifra de afaceri va fi calculată ca
produs între numărul de luni în care firma a funcţionat şi suma de 415
euro, media lunară a celor 5.000 de euro.

Pentru schema 1, Guvernul a adăugat pe listă întreprinderile individuale
şi întreprinderile familiale care şi ele sunt întreprinderi mici şi mijlocii.

Ministrul Economiei, Virgil Popescu, a anunţat, în 22 octombrie, că peste
29.000 de aplicanţi s-au înscris pentru accesarea fondurilor
nerambursabile din cadrul primei măsuri din schema de granturi.

(Sursa: Agerpres)
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• Procedura de eșalonare simplificată a datoriilor de după starea de
urgență, în Monitorul oficial. De la depunerea cererii, la graficul de
eșalonare

Procedura de eșalonare simplificată a datoriilor din perioada de urgență și
de alertă a fost publicată în Monitorul Oficial (e vorba de ordinul ANAF
ce a sosit după Ordonanța de Urgență 181). Fața de varianta de proiect nu
par a fi modificări așa că reluăm textul din data de 11 noiembrie.
Reamintim că OUG 181 prevede că eșalonarea se acordă pe o perioadă de
maxim 12 luni. Eșalonarea la plată nu se acordă pentru sume de până la
500 de lei, în cazul persoanelor fizice, respectiv 5.000 de lei, în cazul
persoanelor juridice. Contribuabilii care au datorii peste acele sume
trebuie să depună o cerere până la data de 15 decembrie 2020 inclusiv,
sub sancțiunea decăderii. Adică, dacă până în 15 decembrie nu și-a
exprimat această opțiune de a beneficia de această facilitate, nu mai poate
accesa această eșalonare la plată.

Cum se poate depune cererea:

1. la registratura organului fiscal;

2. prin poştă, cu confirmare de primire;

3. prin intermediul serviciului ”Spațiu privat virtual”.

Pentru debitorii care au înfiinţate sedii secundare înregistrate fiscal,
cererea de acordare a eşalonărilor la plată se depune de către debitor, atât
pentru obligaţiile fiscale datorate de acesta, cât şi pentru cele ale sediilor
sale secundare. Cererea se depune la organul fiscal competent pentru
administrarea obligaţiilor fiscale ale debitorului şi se analizează raportat
la totalul obligaţiilor debitorului şi ale sediilor sale secundare.

La cerere, debitorul poate anexa graficul de eşalonare cuprinzând
cuantumul propus al ratelor de eşalonare. Atenție cu privire la graficul de
eșalonare, că altfel împarte ANAF în rate egale, iar dacă aveți activitate
sezonieră va fi greu.

În cazul în care debitorul optează pentru plata diferențiată a ratelor de
eșalonare, acesta menționează în cerere propunerea de grafic, care va
cuprinde, pentru fiecare rată, procentul care poate fi achitat din obligațiile
fiscale principale și accesorii, respectiv:

https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-24413054-procedura-esalonare-simplificata-datoriilor-dupa-starea-urgenta-depunerea-cererii-graficul-esalonare-proiect.htm
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• cel puțin 5% din cuantumul obligațiilor fiscale ce pot fi eşalonate la
plată, pentru jumătate din perioada de eșalonare solicitată,
• diferența de procent se împarte în mod egal pentru fiecare rată de
eşalonare, pentru următoarele luni rămase din propunerea de grafic.
• În situația în care perioada de eșalonare la plată solicitată cuprinde un
număr impar de luni de eșalonare, numărul de luni se rotunjește în plus.

De exemplu, dacă perioada de eșalonare la plată solicitată este de 9 luni,
numărul de luni pentru care se poate stabili procentul de cel puțin 5% din
cuantumul obligațiilor fiscale ce pot fi eșalonate la plată este de 5 luni (9
luni : 2 = 4,5 luni la care se aplică rotunjirea în plus și va fi de 5 luni).

Ce se întâmplă după depunerea cererii

După primirea cererii, în termen de cel mult 5 zile lucrătoare de la data
înregistrării acesteia, organul fiscal emite, concomitent, următoarele
documente:

• deciziile referitoare la obligațiile fiscale accesorii reprezentând dobanzi
și penalități de întârziere/penalitate de nedeclarare;
• certificatul de atestare fiscală;
• referatul de verificare a conditiilor de acordare/modificare/menținere a
eșalonării la plată;
• decizia de eşalonare la plată a obligaţiilor fiscale sau decizia de
respingere, după caz;
• decizia de amanare la plata a penalitatilor de nedeclarare, după caz.

Câteva dintre condițiile ce trebuie îndeplinite

Contribuabilul trebuie să nu înregistreze obligații bugetare restante la data
declarării stării de urgență, nestinse la data eliberării certificatului de
atestare fiscală.

De asemenea, trebuie să nu se afle în procedura faliment, să nu se afle în
dizolvare, să aibă depuse toate declarațiile fiscale, să nu i se fi stabilit
răspunderea potrivit legislației privind insolvența și/sau răspunderea
solidară, potrivit prevederilor art. 25 și 26 din Codul de procedură fiscală
(beneficiază și acestea din urmă dacă suma a fost achitată).
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Termenul de plată a ratelor de eşalonare

În situaţia în care sunt îndeplinite condiţiile de mai sus, organul fiscal
emite decizia de eșalonare la plată a obligațiilor fiscale, la care se
anexează graficul de eșalonare, precum și, după caz, decizia de amanare
la plata a penalităților de nedeclarare.

În cazul debitorilor care au înfiinţate sedii secundare înregistrate fiscal,
potrivit legii, decizia de eşalonare la plată a obligaţiilor fiscale cuprinde
în anexă graficele de eşalonare, separat pentru debitor şi separat pentru
fiecare dintre sediile sale secundare, iar decizia de amânare la plată a
penalităților de nedeclarare se emite separat pentru debitor şi separat
pentru fiecare dintre sediile sale secundare.

Graficul de eșalonare cuprinde rate de eşalonare, reprezentând obligaţii
fiscale principale şi/sau obligaţii fiscale accesorii eşalonate la plată,
inclusiv dobânzile datorate pe perioada eşalonării la plată, după caz.
Cuantumul obligaţiilor fiscale eşalonate la plată se împarte în mod egal
pentru fiecare rată de eşalonare.

ATENȚIE: Prin excepție, pentru debitorul care propune prin cererea de
acordare a eşalonării la plată un grafic, ratele de eşalonare la plată trebuie
să fie în primele 6 luni de cel puţin 5% din cuantumul obligaţiilor fiscale
eşalonate la plată, la care se adaugă dobânda pe perioada eşalonării la
plată calculată de organul fiscal, iar în următoarele luni debitorul trebuie
să achite restul obligaţiilor fiscale, proporţional cu lunile pentru care a
fost acordată eşalonarea la plată.

Termenul de plată a ratelor de eşalonare este data de 15 a fiecărei luni.
Prima rată din graficul de eşalonare la plată are termenul de plată data de
15 a lunii următoare emiterii deciziei de eşalonare la plată a obligaţiilor
fiscale.

Pentru debitorii care au înfiinţate sedii secundare înregistrate fiscal,
plătitor al ratelor de eşalonare este debitorul, cu excepţia impozitului pe
venitul din salarii, pentru care plătitor de impozit este sediul secundar
obligat, potrivit legii, să se înregistreze fiscal ca plătitor de salarii şi
venituri asimilate salariilor.

Modificarea eșalonării

Debitorul poate solicita modificarea eșalonării de două ori pe perioada
eșalonării.
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În situaţia în care ulterior emiterii deciziei de eşalonare la plată a
obligaţiilor fiscale şi/sau a deciziei de amânare la plată a penalităţilor de
nedeclarare, după caz, se sting anticipat mai mult de 3 rate din graficul de
eşalonare la plată, organul fiscal emite, din oficiu, o decizie de modificare
a deciziei de eşalonare la plată a obligaţiilor fiscale.

Dacă debitorul fuzionează prin absorbţie cu unul sau mai mulţi debitori
care beneficiază/nu beneficiază de eșalonare la plată, acesta este obligat
să prezinte organului fiscal proiectul de fuziune în momentul în care
acesta îşi produce efectele şi actele justificative ale fuziunii.

În termen de 5 zile lucrătoare de la data depunerii documentelor, organul
fiscal înştiinţează debitorul cu privire la sumele care trebuie achitate,
reprezentând obligaţii fiscale preluate de la debitorii care fuzionează şi nu
beneficiază de eșalonare la plată.

(Sursa: hotnews.ro)

• Orban: Programul de guvernare, realizat de 472 de specialişti; vom
repara statul

Preşedintele PNL, premierul Ludovic Orban, a declarat, joi, că programul
de guvernare pentru perioada 2021-2024 a fost realizat de 472 de
specialişti - membri sau simpatizanţi - şi că liberalii vor "repara statul".

"6 decembrie reprezintă un moment de referinţă în istoria României. Pe 6
decembrie lăsăm în urmă ceea ce ne dezbină, lăsăm în urmă stângăciile şi
nerealizările noastre, practicile, unele dintre ele, neperformante şi ne
unim forţele pentru România. Nimeni nu va fi lăsat în urmă în România
pe care ne-o imaginăm şi pe care o vom construi, dar nimeni nu trebuie să
lipsească de la acest efort naţional. 6 decembrie este un apel naţional
pentru o cauză naţională. Aici nu e vorba despre partizanate politice, este
vorba despre viitorul României, despre ceea ce se va întâmpla cu noi toţi",
a spus Orban, la prezentarea programului de guvernare "Dezvoltăm
România".

El a arătat că programul PNL de guvernare este realizat de 472 de
specialişti - membri sau simpatizanţi ai liberalilor şi că acesta a
determinat autorităţile europene să pună la dispoziţia României peste 80
de miliarde de euro.
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"Efectul combinat va fi o transformare în bine a ţării noastre, dar mai
presus de toate vom repara statul. Acesta va fi principalul pilon,
catalizatorul transformării României. Statul se va transforma din sursa
tuturor relelor într-o sursă care facilitează dezvoltare, de la a fi prezent
atunci când nu este necesar, până la a fi prezent doar atunci când este
necesar, de la a fi un obstacol pentru cetăţeni, la a fi un factor de facilitare
a aspiraţiilor lor, de la a fi un leagăn al corupţiei, la a se transforma
într-un vector al transparenţei, de la a băga sub preş problemele, până la a
le rezolva responsabil", a spus Orban, potrivit Agerpres.

(Sursa: Agerpres)

• Angajații Radioului Public sunt invitați să mandateze rezultatul
negocierilor pentru semnarea Contractului Colectiv de Muncă!

Federația FAIR-MediaSind, singura organizație reprezentativă,
conform legii, la nivel de sector Cultură și Mass-Media, a demarat
începând cu data de 27 octombrie 2020, împreună cu
conducerea Societății Române de
Radiodifuziune, negocierea noului Contract Colectiv de Muncă, în
baza mandatului acordat de organizațiile afiliate din instituție
– Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind, Sindicatul Liber al
Lucrătorilor din SRR și Sindicatul Salariaților din SRR – SINDSAL
SRR. Documentul este aplicabil pentru o perioadă de 2 (doi) ani,
începând cu data de 16.12.2020, după ce va fi înregistrat la ITM
București.

Contractul este negociat de Federația FAIR-MediaSind în baza
mandatului primit de la organizațiile afiliate din SRR, conform
prevederilor Legii nr.62/2011, precum și a clarificărilor obținute de la
Ministerul Muncii și Protecției Sociale și de la Inspectia Muncii, în care
se precizează că în lipsa reprezentanților salariaților, federația
reprezentativă la nivel de sector poate negocia si încheia acest document
pentru toti salariatii instituției!

Echipa de negociere din partea FAIR-MediaSind a fost formată din
10 persoane, 2 din partea FAIR-MediaSind, 3 desemnate de SRJ
MediaSind, 3 desemnate de SLSRR și una de SINDSAL, împreună cu
avocatul Federației. Din partea administrației au negociat salariații
mandatați în acest sens prin Ordin al Președintelui Director General al
SRR, mandatat de către Consiliul de Administrație al SRR să inițieze
negocierile, să negocieze și să semneze CCM al SRR.
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Documentul negociat păstrează nemodificate/nealterate toate
drepturile dobândite în baza actualului CCM pentru salariații SRR
și anume:

a. ajutoarele acordate pentru: naștere, căsătorie, deces al unui
membru de familie,
b. primele de fidelitate si bonificația la pensionare,
c. primele de Paște, ziua Radioului și Crăciun,
d. ajutoarele acordate pentru boală,
e. voucherele de vacanță,
f. tichetele de masă,
g. tichete de creșă,
h. zilele libere acordate pentru căsătorie, naștere,
înmormântare,
i. zilele suplimentare la concediul de odihnă.
j. compensațiile în bani în limita a 12 salarii în cazul
concedierilor colective pentru motive ce nu țin de persoana
salariatului, precum și alte drepturi.

În plus, părțile au negociat și obținut noi drepturi pentru toți angajații
instituției, cum ar fi:

a) indexarea salariilor pentru funcțiile de execuție cu 5% și a
salariilor pentru funcțiile de conducere cu 3%, majorarea
urmând a fi acordată la data intrării în vigoare a noului CCM;
b) majorarea sporului de noapte de la 25 la 30%;
c) inserarea sporului de vechime ca și formulă procentuală în
CIM;
d) completarea Anexei nr.4 care stabilește sporurile
permanente acordate la nivelul SRR cu sporul pentru handicap
în cuantum de 15%,
e) majorarea vârstei de acordare a cadourilor aferente
sărbătorii de Crăciun pentru copiii angajaților de la 15 ani
neîmpliniți la 16 ani neîmpliniți,
f) acordarea de maxim 5 zile libere plătite angajatului în cazul
unor boli grave sau accidentării soțului/soției, copilului în
baza unei cereri și a documentelor medicale justificative,
g) inserarea articolelor privind telemuncă și muncă la
domiciliu,
h) completarea Anexei nr. 8 care enumeră bolile grave pentru
care se acordă ajutoare cu Sindromul Down,
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i) elaborarea unui plan de carieră cu consultarea Federației
FAIR-MediaSind în termen de 9 luni de la intrarea în vigoare a
noului Contract Colectiv de Muncă, cu noi trepete de
salarizare,
j) introducerea unor alte drepturi cum ar fi zi liberă - Ziua
internațională a bărbatului (19 noiembrie) și altele.

Totodată, noul CCM reinstituie un climat de normalitate în domeniul
dialogului social prin introducerea unor prevederi care garantează,
conform dispozițiilor legale, drepturi importante pentru toate sindicatele
care au în componență membri în instituție, inclusiv pentru organizațiile
care nu sunt reprezentative!

Reprezentanții FAIR-MediaSind au solicitat introducerea în CCM, pentru
prima dată în istoria SRR, a obligativității indexării periodice a
salariilor cu indicele de inflație. În vederea finalizării acestui
deziderat, în ședința CA din data de 26 noiembrie 2020, se va decide
dacă se va aproba sau nu, această propunere.

Având în vedere unele demersuri făcute pe la diverse instituții de către
unii așa-ziși colegi de mișcare sindicală, unii dintre ei
chiar reprezentanți ai salariaților în Consiliul de Administrație(!!!), prin
care au solicitat Ministerului Muncii și ITM să nu înregistreze prezentul
CCM invocând tot felul de motive puerile, conducerea Federației Cultură
și Mass-Media FAIR-MediaSind împreună cu membrii afiliați din
instituție solicită tuturor angajaților un mandat de încredere pentru
semnarea CCM, deoarece acest Contract Colectiv de Muncă va fi
aplicabil TUTUROR salariaților SRR, indiferent de apartenența sindicală.

A venit timpul ca și în cea mai mare instituție de radio a țării, Radio
România, legitimitatea obținerii unor drepturi importante pentru
angajații instituției să nu mai poată să fie pusă în pericol de orgoliile și de
interesele unor persoane cu pretenții de lideri de sindicat.

În acest sens, îi rugăm pe toți salariații care sunt de acord ca drepturile
obținute să intre în vigoare, începând cu data de 16 decembrie 2020, să
completeze mandatul anexat și să-l trimită la adresa de
mail ccm@mediasind.ro până la data de 7 decembrie 2020, sau direct la
liderii organizațiilor afiliate FAIR-MediaSind, de la sediul central și din
studiourile teritoriale.

https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=EWT9jQonCnwCY1LEi9hM41ANS2LfKpij1CIwNKc1VNJwbmN-fIzYCAFtYWlsdG86Y2NtQG1lZGlhc2luZC5ybw..
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Precizăm că starea de alertă a fost instituită pentru o perioadă de 30 de
zile începând cu data de 14.11.2020, respectiv până la data de 14.12.2020,
perioadă ce nu acoperă și data la care expiră actualul CCM, și a nume 15
decembrie 2020, motiv pentru care, la acest moment, nu se pot aplica
prevederile art.20 din Legea nr. 55/2020 care ar conduce la prelungirea
automată a actualului CCM până la expirarea stării de alertă plus încă 90
de zile de la expirarea acesteia. Din acest motiv, păstrarea drepturilor
actuale precum și a celor câștigate în aceste negocieri poate să fie
pusă în pericol!

Nu în ultimul rând, aducem la cunoștința angajaților SRR că în cazul în
care, din diferite motive, acest CCM nu se dorește a fi
înregistrat, Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind
împreună cu membrii afiliați din SRR, vor face demersurile necesare,
în conformitate cu prevederile art.153 din Legea nr. 62/2011, pentru
încheierea unui Acord social valabil doar pentru părțile semnatare, la
fel cum se întâmplă în multe dintre instituțiile de presă din alte țări
democratice.

În consecință, așteptăm mandatul dvs. de încredere la
mail ccm@mediasind.ro până la data de 7 decembrie 2020!

(Sursa: Departament Comunicare FairMediaSind)

• Economistul-șef BNR propune tăierea salariilor bugetarilor cu 20%:
Înghețarea nu ar fi suficientă în 2021

Economistul-şef al Băncii Naţionale a României (BNR), Valentin Lazea,
a declarat, joi, că tăierea salariilor bugetarilor cu 20% și reducerea
programului de lucru la patru zile pe săptămână în sistemul public
reprezintă soluții de reducere a deficitului bugetar în 2021.

Citește și: Guvernul Orban crește datoria României la 47% din PIB. La
50% se pot îngheța salariile bugetarilor

„Reducerea cheltuielilor ar fi necesară numai că trebuie să crească în
viitor alte cheltuieli nesalariale, cheltuieli cu dotarea spitalelor, cu dotarea
şcolilor, cu infrastructură etc. Deci, chiar presupunând că vreun Guvern
îşi asuma actul politic de a îngheţa salariile şi pensiile, tot nu va fi
suficient că alte cheltuieli de natură nesalarială vor trebui să crească.

https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=EWT9jQonCnwCY1LEi9hM41ANS2LfKpij1CIwNKc1VNJwbmN-fIzYCAFtYWlsdG86Y2NtQG1lZGlhc2luZC5ybw..
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/valentin-lazea_3236.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/salarii_768.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/buget_305.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/deficit_2535.html
https://www.stiripesurse.ro/guvernul-orban-creste-datoria-romaniei-la-47prc-din-pib-la-50prc-se-pot-ingheta-salariile-bugetarilor_1530032.html
https://www.stiripesurse.ro/guvernul-orban-creste-datoria-romaniei-la-47prc-din-pib-la-50prc-se-pot-ingheta-salariile-bugetarilor_1530032.html
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Vin cheltuieli deja legiferate din urmă care încă nu s-au manifestat în anul
acesta: cheltuieli cu alocaţiile copiilor, cu profesorii etc.", a precizat
economistul-şef al BNR.

"Îşi va permite statul să concedieze bugetari şi să adauge şomeri din
sectorul de stat la şomajul deja crescut din sectorul privat? Este un mare
semn de întrebare dacă îşi va permite acest lucru. Asta nu înseamnă că
statul este legat de mâini şi de picioare. Se pot imagina soluţii pentru
bugetari - pentru că nu este deloc normal ca salariul mediu bugetar să fie
mai mare decât în mediul privat", a mai spus Lazea.

Acesta vine cu un exemplu de soluţie, reducerea salariului bugetarilor
cu 20%.

"O soluţie ar putea fi, de exemplu, săptămâna de lucru de patru zile
pentru bugetari, cu reducerea cu o cincime a salariului. Măcar aşa s-ar
ajunge spre un cvasiechilibru între salariile bugetare şi salariile din
mediul privat. Iarăşi, o soluţie ar fi din nou o intrare în sectorul bugetar la
şapte ieşiri, cum s-a mai aplicat în trecut şi se mai pot imagina. Una peste
alta, din reduceri de cheltuieli eu nu văd cum s-ar putea în următorii patru
ani obţine mai mult de 1,5-2% maxim ajustare. Ori, noi trebuie să ajustăm
de la 9% din PIB la 2% din PIB în anul 2024. Avem nevoie de 7 puncte -
şi atunci, din cele 7 puncte din care scădem 2 puncte reducere de
cheltuieli mai rămân 5 puncte aproximativ procente din PIB din creşteri
de venituri. Şi aici mi se spune colectare mai bună. Foarte bine, colectare
mai bună. Mi se spune colectare mai bună de peste 20 de ani. Asta
înseamnă că, din ziua zero după câştigarea alegerilor, Guvernul trebuie să
lanseze licitaţii pentru dotarea informatică a ANAF, pentru case de
marcat electronice, licitaţiile la noi se contestă, iarăşi se organizează,
durează...", a subliniat Lazea.

UPDATE 1 - Ulterior, Purtătorul de cuvânt al Băncii Naţionale de
României (BNR), Dan Suciu, a declarat la Antena 3 că măsura nu este o
propunere oficială a Băncii Centrale și că nu Lazea decide cum să se
reducă deficitul bugetar.

UPDATE 2 - Ministrul Economiei, Virgil Popescu, a declarat la Antena
3, că deși salariile bugetarilor nu se vor tăia cu 20%, „aproape cu
certitudine” salariile demnitarilor vor fi înghețate în 2021.

UPDATE 3 - Vicepremierul Raluca Turcan a declarat la Realitatea Plus
că tăierea salariilor bugetarilor este o măsură de care ea nu are cunoștință
dar care îi sună cunoscută ”din manualul de propagandă PSD-istă”.
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Valentin Lazea a mai subliniat că sunt "atâtea portiţe fiscale, atâtea
exceptări, atâtea facilităţi care s-au dat la neplata impozitelor pentru atât
de multe categorii încât din cota unică nu a mai rămas nimic".

"Şi aici mă adresez celor care au susţinut cota unică în 2005 şi în toţi anii
de atunci şi până acum - această atitudine de a spune deschis că din cota
unică nu a mai rămas nimic şi să se revină măcar la principiile cotei unice
pentru că nu este normal ca o parte mică din firme să plătească 16%
impozit pe profit, iar imensa majoritate să plătească 1% din cifra de
afaceri. Nu este corect ca TVA-ul să nu fie 19%, să fie 19%, 9% sau 5%
sau zero, dividendele să fie impozitate cu 5% - şi nu ca şi celelalte
câştiguri de capital cu 16% etc., iar anumite categorii - constructori,
informaticieni - să nu plătească anumite impozite. Măcar cei care au
susţinut cota unică ar trebui să aibă un punct de vedere", a susţinut el.

Potrivit lui Lazea, de la un deficit de peste 9% anul acesta pe politici
nemodificate anul viitor se va ajunge la un deficit probabil de peste 8%,
ceea ce probabil ne-ar singulariza în sens negativ.

"Cehia îşi propune pentru anul viitor un deficit bugetar de - 4,9% pe care
ei îl consideră foarte relaxat, Bulgaria îşi propune anul viitor un deficit de
- 2,9%. Deci, în contextul acesta, să apari cu un deficit de peste 8%, chiar
dacă Comisia poate nu te va penaliza şi va mai închide ochii un an,
pieţele în schimb au toate şansele să te penalizeze. Trebuie făcut ceva ca
încă de la anul să scadă deficitul sub 7%, aşa cum a promis de fapt
ministrul Finanţelor Publice, fără a spune concret prin ce măsuri, dar în
alte intervenţii a spus că va face numai prin colectarea mai bună a
veniturilor această reducere de deficit. Măcar să se ajungă la sub 7% anul
viitor, însă chiar dacă s-ar realiza acest lucru rămâne de văzut cum se va
putea face reducerea la până sub 3% la orizontul anului 2024 care, atenţie,
este un an electoral şi ştim ce se întâmplă în România în ani electorali", a
atras atenţia Valentin Lazea.

(Sursa: stiripesurse.ro)

• Consiliul Fiscal: Romania trebuie sa tina cont de o restructurare a
cheltuielilor si o crestere a veniturilor

"Romania sa aiba in vedere atat restructurare de cheltuieli, cat si venituri
fiscale/bugetare in crestere", a declarat presedintele Consiliului
Fiscal, Daniel Daianu.

https://ziare.com/daniel-daianu/
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Acesta este de parere ca tara noastra trebuie sa inceapa corectia
macroeconomica in 2021, care trebuie sa fie graduala, sa acopere 3-4 ani.

"Romania a pornit lupta contra Covid-19 cu un deficit structural mare -
peste 4% din PIB, cel mai mare in UE - si deficit extern singular, cel mai
mare in regiune - intre economiile emergente din UE. Deficitul bugetar in
2020 va fi peste 9% din PIB, in linie cu deficite in economii emergente
din regiune, dar pornind de la handicapul mentionat, care a redus
considerabil spatiul de manevra", a declarat Daniel Daianu.

Potrivit lui, declinul PIB in 2020 va fi, probabil, spre 5% avand in vedere
valul doi al pandemiei. "Desi regulile fiscale in UE sunt suspendate in
2020 si 2021 in Uniunea Europeana, noi trebuie sa initiem un proces de
corectie macroeconomica", a afirmat Daianu.

Cele mai dorite beneficii extrasalariale la cele mai bune costuri pentru
compania ta: card de masa Up Dejun cu 0 costuri de emitere + abonament
medical Regina Maria la cel mai bun pret de pe piata: de la 3
euro/luna/angajat. Obtine oferta AICI!

Romania va trebui sa inceapa o corectie macroeconomica in 2021.

"Am vazut si declaratia ministrului Finantelor ca se tinteste un deficit in
2021 de 7%, care nu este usor de atins, mai ales daca in executie, in anul
acesta ne-am apropia de 10% din PIB, deficitul bugetar. Corectia
macroeconomica trebuie sa fie graduala, sa acopere mai multi ani. Eu
vorbesc aici despre 3-4 ani, pana in 2024, pentru ca o viteza prea mare ar
reintroduce economia in recesiune. Avem nevoie de un program credibil
de corectie pentru urmatorii 3-4 ani pentru a ne asigura si finantarea", a
mai spus presedintele Consiliului Fiscal.

Daianu crede ca cu un program credibil, nu am avea nevoie de un acord
cu Fondul Monetar International, iar corectia macroeconomica trebuie sa
aiba in vedere atat restructurare de cheltuieli cat si venituri
fiscale/bugetare in crestere.

"Este falsa teza ca nu pot fi marite veniturile fiscale/bugetare. Regimul
fiscal trebuie sa fie transparent si echitabil. Toti cetatenii si firmele sa
plateasca - sa se elimine portitele care fac regimul fiscal inechitabil. Sa nu
se tolereze evaziunea fiscala, ca si optimizari fiscale incorecte, rente
necuvenite", a mai spus seful Consiliului Fiscal.

(Sursa: ziare.com)

https://ziare.com/economie/pib/
https://bit.ly/2V8jhUl
https://bit.ly/2V8jhUl
https://bit.ly/2V8jhUl
https://bit.ly/2V8jhUl
https://ziare.com/economie/recesiune/
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• Start-Up Nation: Guvernul nu va mai lansa un astfel de program în
2020. Ce se întâmplă cu plățile din urmă

Dacă nu era destul de clar până acum, ministrul Economiei a precizat că
nu va mai lansa în anul 2020 o sesiune a programului Star-Tech
Innovation, cel care ar fi urmat să înlocuiască vechiul program Start-Up
Nation, prin care se acordau fonduri nerambursabile de câte 200.000 lei
unor firme noi. Mai sunt, însă, plăți de făcut pentru aplicanții din
programul Start-Up Nation 2018-2019.

Virgil Popescu a spus că statul nu poate finanța noi afaceri în perioada
pendemiei coronavirus COVID-19.

„Da, avem în plan să începem Start-up, vorbim despre Star-Tech. Vorbim
de companii care să foloseasca tehnologii noi. E greu să deschizi o
companie în pandemie. Poate lumea s-a întrebat de ce nu dăm drumul la
Start-up. Nu putem da bani unor companii care ar trebui să se dezvolte in
mediu normal, nu în pandemie. După ce trece pandemia lansăm Start-up”,
a spus miercuri ministrul Economiei, răspunzând unei întrebări.
Practic, în anul 2020 este imposibil ca actualul guvern să lanseze o
sesiune a programului de stat pentru startup-uri.
Reamintim că programul Start-Up Nation a fost lansat de fosta guvernare,
PSD, în două ediții, una în 2017 și alta în 2018-2019.
La începutul anului 2020, Guvernul PNL a pornit cu un buget de stat care
prevedea credite de angajament de 1 miliard de lei pentru un prezumtiv
nou program Start-Up Nation. Creditele de angajament ar fi ajuns pentru
5.000 de firme, la o finanțare de câte 200.000 de ei, dar pentru a pune
efectiv banii în buget aceste credite de angajament ar fi trebuit
transformate n credite bugetare prin rectificare bugetară. Între timp, a
venit pandemia coronavirus COVID-19, iar programul a fost uitat.
Pe 1 iulie 2020, Guvernul a publicat un Plan de național de investiții, care
cuprindea și un nou program, Star-Tech Innovation cu accent pe
startup-uri de tehnologie, care să înlocuiască vechiul Start-Up Nation.

Iată însă că nici acest program Star-Tech Innovation nu se va mai
deschide în anul 2020.

Start-Up Nation din Parlament - o lege pe hârtie
Între timp, PSD a inițiat în Parlament o lege care modifică Ordonanța de
urgență a Guvernului nr. 10/2017 prin care s-a instituit vechea schemă de
finanțare Start-Up Nation.
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Noua lege 218/2020 a fost promulgată de președintele Iohannis și
publicată în Monitorul Oficial în 29 octombrie 2020. Numai că aceste
programe de finanțare sunt aplicate de Guvern, nu de Parlament. Iar în
lipsa unei surse de finanțare, practic programul Start-Up Nation din legea
inițiată de PSD și publicată în Monitorul Oficial în octombrie 2020 nu se
poate practic aplica.

Plăți care trebuie făcute în Start-Up Natio 2018/2019
În Programul Start-Up Nation 2018-2019, un număr de 9.855 de SRL-uri
au semnat contracte de finanțare și s-au apucat să facă investiții. Unii
patroni au terminat de făcut investițiile și și-au primit toți banii, alții au
abandonat sau au încercat să-și vândă firmele cu tot cu proiecte, iar alții
au făcut investițiile, au depus deconturi dar încă mai așteaptă banii de la
stat.

În acest moment, Ministerul Economiei are la decont circa 2.000 de firme
beneficiare care așteaptă să li se plătească 480 de milioane de lei.
Ministrul Economiei dă asigurări că oamenii vor fi plătiți, în urma unei
rectificări bugetare.
„Dupa rectificare plătim Start-up Nation pentru anii trecuti, avem
deconturi de 480 milioane pe care le vom achita”, a spus Virgil Popescu,
miercuri, în conferință.

Numai că în proiectul celei de a treia rectificări bugetare pe anul 2020,
prezentat miercuri de Ministerul Finanțelor, se prevede scăderea
bugetului Ministerului Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri cu 56
milioane lei.

Acesta este însă doar un proiect de rectificare și Ministerul Economiei
mai are teoretic timp să convingă Finanțele să-i aloce banii pentru
deconturile din Start-Up Nation 2018-2019.

În 6 decembrie 2020 sunt programate alegerile parlamentare în urma
cărora se va forma un nou Guvern.

(Sursa: hotnews.ro)
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• Judecatorul Bogdan Mateescu anunta ca va candida la sefia CSM:
Un Consiliu coerent este esential pentru magistratura.
Decredibilizarea sa este extrem de daunatoare

Judecatorul Bogdan Mateescu, unul dintre magistratii din cadrul
Consiliului Superior al Magistraturii care a criticat modificarea Legilor
Justitiei in epoca Liviu Dragnea si in special infiintarea Sectiei Speciale, a
anuntat joi seara, 19 noiembrie, pe pagina sa de Facebook, ca va candida
la presedintia Consiliului Superior al Magistraturii.

"Dupa o atenta analiza, am luat hotararea de a candida pentru presedintia
Consiliului Superior al Magistraturii. Le-am impartasit hotararea mea
colegilor din CSM astazi (considerand corect ca ei sa fie cei care sa o
cunoasca primii), iar acum o fac si aici, public, asumandu-mi tot ceea ce
urmeaza.

Decenta, asumarea, profesionalismul, dialogul onest si constructiv,
responsabilitatea, respectul sunt valori in care cred cu tarie si care trebuie
atasate ideii de consolidare a Consiliului, decredibilizarea sa fiind extrem
de daunatoare.

Consider ca este esential pentru magistratura dar si pentru societate un
Consiliu coerent, care sa contribuie cu toata energia lui si cu toata forta
argumentelor miilor de magistrati la imbunatatirea cadrului legal care sa
le apere cu adevarat independenta, in contextul imensei responsabilitati
pe care o poarta.

Un Consiliu care sa depuna toate eforturile posibile pentru a fi indeplinite
conditiile necesare infaptuirii unui act de justitie de calitate in beneficiul
cetatenilor, dar si pentru a asigura pastrarea standardelor de demnitate si
de conduita atasate statutului de magistrat.

Pledez in continuare pentru un Consiliu prezent adecvat in comunicarea
publica, partener neutru si onest de dialog cu alti factori decidenti dar si
cu institutiile indispensabile infaptuirii actului de justitie, cu un aparat
robust si format din adevarati profesionisti, nebirocratic, transparent in
conditiile legii, care sa raspunda in mod real rolului sau constitutional", a
scris acesta pe pagina sa de Facebook.

(Sursa:ziare.com)

https://ziare.com/liviu-dragnea/
https://ziare.com/facebook/
https://ziare.com/stiri/csm/
https://ziare.com/stiri/magistrati/
https://ziare.com/stiri/justitie/


CNSLR Fratia Revista Presei 20 noiembrie 2020 20

• Klaus Iohannis a semnat: Românii asigurați CNAS vor beneficia de
screening gratuit

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, joi, legea care prevede că
pacienţii asiguraţi prin Casa Naţională de Asigurări de Sănătate au dreptul
la investigaţii gratuite de screening.

Actul normativ are ca obiect de reglementare modificarea şi completarea
Legii drepturilor pacientului nr.46/2003, în sensul acordării dreptului
pacienţilor asiguraţi prin Casa Naţională de Asigurări de Sănătate de a
beneficia, gratuit, de investigaţii de screening la solicitare proprie, din
momentul încadrării în grupul de risc sau pe baza unei trimiteri de la
medicul specialist.

"Prin screening se înţelege examinarea iniţială de prezumţie sau stabilirea
existenţei reale a bolilor sau a altor caracteristici biologice ori
comportamentale într-o populaţie, care constă în aplicarea unui ansamblu
de procedee şi tehnici de investigaţie în scopul descoperirii precoce şi
evidenţierii lor într-un stadiu incipient", precizează textul.

(Sursa:stiripesurse.ro)

• Ministrul Apărării, la Reuniunea Consiliului Afaceri Externe şi
Comitetul Director al Agenţiei Europene de Apărare

Ministrul Apărării Naţionale, Nicolae Ciucă, va participa, vineri, în
sistem videoconferinţă, la Reuniunea Consiliului pentru Afaceri Externe
(CAE) în formatul miniştrilor apărării din statele membre ale Uniunii
Europene, respectiv la lucrările Comitetului Director al Agenţiei
Europene de Apărare (EDA), în acelaşi format.

Potrivit unui comunicat MApN transmis AGERPRES, la nivelul
Comitetului Director EDA, miniştrii apărării vor aproba bugetul Agenţiei
pentru anul 2021 şi Cadrul tri-anual de planificare pentru perioada
2021-2023 şi vor dezbate rezultatele primului ciclu complet al Procesului
de revizuire anuală coordonată a apărării (CARD), încheiat în acest an.

În ceea ce priveşte reuniunea CAE, substanţa dezbaterilor va viza două
teme majore şi de actualitate pe agenda UE în domeniul apărării, lansarea
propriu-zisă a Busolei Strategice, document de orientare strategică în
domeniul Politicii de Securitate şi Apărare Comună, respectiv concluziile
procesului de revizuire a Cooperării Structurate Permanente (PESCO).

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/klaus-iohannis_15.html
https://www.stiripesurse.ro/personalitati/screening_3543.html
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În marja reuniunii, se va desfăşura şi o videoconferinţă a miniştrilor
apărării UE din Partidul Popular European (PPE), în cadrul căreia va avea
loc un schimb de opinii privind relaţia Uniunii Europene cu partenerii
strategici şi transatlantici şi vor continua dezbaterile pe marginea
proiectului strategiei PPE privind evoluţia cooperării în cadrul UE în
domeniul Apărării.

(Sursa: Agerpres)

• ANPC a notificat UE în privința a patru tipuri de măști neconforme

Autoritatea Națională pentru Protecția Consumatorilor (ANPC) anunță că
încă 4 notificări ale României, în ceea ce privește alerte de măști
neconforme de pe piață, au fost preluate de Sistemul de alertă rapidă
pentru produse nealimentare al Uniunii Europene – RAPEX.

”Prin alertele pe care ANPC le emite în numele țării noastre, România
contribuie la protejarea consumatorilor europeni, în fața produselor
periculoase care pot intra pe piața UE” a declarat Eduardt Cozminschi,
Președintele ANPC.

ANPC îi avertizează, pe acestă cale, pe operatorii economici din domeniu
ca, înainte de a introduce la comercializare astfel de produse, să consulte
site-urile ANPC și pe cel al Comisiei Europene pentru a se asigura că
acestea nu figurează la capitolul ”produse interzise comercializării”.

(Sursa: stiri.tvr.ro)

• Ambasadorul american la București: România este primul stat aliat
NATO care va instala propriul sistem de apărare cu HIMARS

Ambasadorul Statelor Unite în România, Adrian Zuckerman, a declarat
joi, la Baza Aeriană 57 de la Mihail Kogălniceanu, determinarea
României de a-şi consolida capacitatea de apărare prin achiziţionarea
tehnicii moderne pentru îndeplinirea obligaţiilor asumate faţă de aliaţi şi
pentru asigurarea suveranităţii naţionale şi securităţii pe flancul de est al
NATO.

''În doar câteva luni, România va recepţiona propriile sisteme de apărare
cu rachete HIMARS şi va deveni primul stat aliat din NATO care şi va
desfăşura în teritoriu aceste echipamente testate în teatrele de operaţiuni
şi garantate de succesele avute în acţiunile purtate.
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Astfel, prin încorporarea sistemului HIMARS în strategia de apărare,
România îşi va consolida poziţia de garant al securităţii Europei, pe
frontiera de est şi în bazinul Mării Negre'', a declarat Adrian Zuckerman,
citat de Agerpres.
Diplomatul american a precizat că noua achiziţie a sistemelor defensive
antiaeriene HIMARS completeză programele de înzestrare şi modernizare
ale Armatei României, contribuind totodată şi la relansarea industriei
naţionale de apărare: ''Sistemul HINMAR este un element adecvat în
strategia de modernizarea structurilor de apărare, alături de planurile de
înzestrare pentru forţele terestre, aeriene şi navale, precum achiziţia
avioanelor F16, de rachetele Patriot, a capacităţilor de apărare
antisubmarin, sau de colaborarea cu personalul militar american. SUA
recunosc rolul României ca aliat de bază în zona Mării Negre şi pe
flancul de est al Europei şi faptul că va continua să-şi dezvolte capacitatea
de apărare în ritm susţinut, a teritoriului naţional şi a regiunii Mării Negre.
Aşa după cum se ştie, ţările noastre au semnat recent un plan pe 10 ani
pentru colaborare pe baza căruia va continua să fie asigurat necesarul
resurselor militare şi al pregătirii pentru apărare. Azi suntem, de
asemenea, martorii renaşterii sectorului de apărare al industriei şi
economiei româneşti, pentru că o Românie puternică înseamnă o Europă
puternică.''

Peste 130 de militari români şi americani cu 30 de mijloace tehnice au
participat, joi, la exerciţiul româno-american Rapid Falcon, organizat de
Statul Major al Forţelor Terestre şi Forţele Terestre ale SUA în Europa, la
Baza 57 Aeriană Mihail Kogălniceanu şi Poligonul Capu Midia.

(Sursa: stiri.tvr.ro)

• Klaus Iohannis a discutat cu liderii UE despre protocoalele de
testare si vaccinul Covid-19

Klaus Iohannis a discutat, joi seara, in cadrul reuniunii Consiliului
European, despre problemele cu care se confrunta statele membre UE in
gestionarea pandemiei de Covid-19. Presedintele a spus ca exista
probleme in stabilirea unor protocoale comune de testare Covid-19 si
recunoastere a acestora intre statele membre UE, pentru a facilita
libera circulatie. De asemenea, seful statului a precizat ca trebuie luate
masuri pentru evitarea eventualelor deficiente care ar putea aparea in
lantul de aprovizionare cu un vaccin impotriva Covid-19.

https://www.agerpres.ro/politica/2020/11/19/zuckerman-romania-este-primul-stat-aliat-nato-care-va-instala-propriul-sistem-de-aparare-cu-himars--612982
http://stiri.tvr.ro/trageri-cu-rachete-in-cadrul-rapid-falcon--exerc--iu-militar-comun-romano-american--in-poligonul-capu-midia_873994.html
http://stiri.tvr.ro/trageri-cu-rachete-in-cadrul-rapid-falcon--exerc--iu-militar-comun-romano-american--in-poligonul-capu-midia_873994.html
https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/stiri/circulatie/
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"Presedintele Romaniei, domnul Klaus Iohannis, a participat joi, 19
noiembrie a.c., la reuniunea membrilor Consiliului European, in format
de videoconferinta, dedicata aspectelor legate de gestionarea pandemiei
de COVID-19.

Videoconferinta a fost convocata de catre Presedintele Consiliului
European, domnul Charles Michel, fiind cea de-a doua reuniune pe
aceasta tema, dupa cea organizata la data de 29 octombrie 2020. Liderii
statelor membre UE au abordat aspecte legate de gestionarea curenta a
crizei sanitare generate de pandemia de COVID-19, in principal cu
privire la testare, vaccinuri si masuri luate la nivel national.
In cadrul interventiei sale, Presedintele Romaniei a evidentiat faptul ca
intarirea coordonarii statelor membre este prioritara, in contextul in care
raspandirea virusului la nivelul UE este in continuare ingrijoratoare.

In ceea ce priveste testarea, Presedintele Romaniei a mentionat faptul ca
este importanta asigurarea schimbului regulat de informatii si de bune
practici privind strategiile si abordarile de testare. Cu privire la
recunoasterea reciproca a testelor, Presedintele Klaus Iohannis a subliniat
ca acest demers ar facilita libera circulatie in Uniune. Totodata,
Presedintele Romaniei a aratat ca exista inca probleme specifice, care
trebuie solutionate pentru a facilita o abordare comuna, cum ar fi
corelarea testelor rapide cu cele RT-PCR, convenirea unui set de criterii
si conditii comune pentru a se asigura un mecanism eficient.

Referitor la vaccinuri, Presedintele Klaus Iohannis a apreciat eforturile
Comisiei Europene in ceea ce priveste negocierile cu producatorii de
vaccinuri.

Presedintele Romaniei a mentionat ca, la nivel national, strategia de
vaccinare anti- COVID-19 este in curs de finalizare si, in acest sens, au
fost luate in considerare orientarile relevante ale Uniunii Europene si ale
Organizatiei Mondiale a Sanatatii. Presedintele Klaus Iohannis a aratat ca
desfasurarea unei asemenea campanii de vaccinare pe scara larga, intr-o
perioada de timp scurta, implica o cantitate foarte mare de consumabile
medicale. In consecinta, Presedintele Romaniei a atras atentia ca trebuie
luate toate masurile necesare pentru a evita orice deficienta care ar putea
aparea in lanturile de aprovizionare.

In acest context, Presedintele Klaus Iohannis a subliniat ca procedurile de
achizitie comune lansate de Comisia Europeana sunt utile si reprezinta
importante instrumente pe care statele membre se pot baza in campania
de vaccinare.
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In acelasi timp, Presedintele Romaniei a reiterat importanta unei
comunicari publice adecvate in ceea ce priveste vaccinarea,
pronuntandu-se pentru o campanie de comunicare eficienta la nivelul
Uniunii, pentru a evidentia beneficiile vaccinarii impotriva COVID-19.

In ceea ce priveste abordarea pe termen lung in domeniul sanatatii,
Presedintele Klaus Iohannis a salutat recentele propuneri ale Comisiei
Europene privind consolidarea cooperarii in cadrul Uniunii Europene",
arata un comunicat emis de Administratia Prezidentiala.

(Sursa: ziare.com)

• FMI a desemnat un nou șef de misiune pentru România: olandezul
Jan Kees Martijn

Fondului Monetar Internațional (FMI) și-a ales un nou șef de misiune
pentru România. Acesta este Jan Kees Martijn, care și-a preluat atribuțiile
ieri, 19 noiembrie, anunță instituția financiară.

Martijn îl înlocuiește pe Jaewoo Lee, care a fost repartizat într-un nou
post în conformitate cu politicile interne ale FMI. Olandezul Jan Kees
Martijn va fi șef de misiune pentru România și Serbia, anterior el
ocupând funcția de șef de misiune pentru Albania Uruguay și Jamaica.

Înainte de a se alătura FMI, a lucrat ca profesor asistent în economie
internațională la Universitatea din Amsterdam și deține un doctorat în
economie la această universitate.

(Sursa: hotnews.ro)

• UE va ridica treptat restricţiile pentru noul coronavirus, pentru a
evita un nou val de infecţii

Comisia Europeană va propune ridicarea treptată şi coordonată a
restricţiilor pentru noul coronavirus în cele 27 de state membre, pentru a
evita un nou val al pandemiei, a declarat, joi, şefa Executivului comunitar,
Ursula von der Leyen, transmite Reuters.

”Vom continua coordonarea eforturilor noastre de a-i informa pe cetăţeni
în privinţa vaccinării”, a spus von der Leyen.
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Şefa Comisiei Europene a adăugat că Executivul Uniunii va extinde
discuţiile cu companiile Moderna şi Novovax pentru achiziţia de
vaccinuri împotriva noului coronavirus.

(Sursa: stiripesurse.ro)

• Planul de relansare al UE, „elefantul din camera” summitului UE /
Un acord care să excludă Ungaria și Polonia, o opțiune "prematură"
dar "care se află pe masa" negocierilor

Ungaria și Polonia se află joi sub presiunea puternică a europenilor,
exasperați de încăpățânarea celor două țări, care au blocat planul de
relansare post-Covid, înaintea summitului în format videoconferință al
celor 27 de șefi de stat și de guvern din UE, scrie AFP.

Acest blocaj "afectează negativ întreaga UE", a afirmat joi premierul
român Ludovic Orban, care a făcut apel la "deblocarea cât mai rapidă" a
acestui plan de care va beneficia "fiecare cetățean" european.

Șefa Băncii Centrale Europene (BCE), Christine Lagarde, a cerut și ea
aplicarea "fără întârziere" a acestui plan. "Continuăm să ne confruntăm cu
circumstanțe grave, atât din punct de vedere economic, cât și sanitar", a
subliniat ea, într-o audiere în fața Parlamentului European.

Aceste apeluri vin înaintea reuniunii de la ora 17.00 GMT a șefilor de stat
și de guvern, și care trebuia inițial consacrată epidemiei de Covid-19, cu
obiectivul unei coordonări "pentru a evita un al treilea val" la începutul
lui 2021. România este reprezentată la summit de președintele Klaus
Iohannis.

Dar, deși acest subiect va fi abordat, ca și negocierile post-Brexit,
paralizia bugetului UE după veto-ul exprimat de Ungaria și Polonia va fi
în centrul discuțiilor. "Va fi elefantul din cameră", potrivit unei surse
diplomatice.

Varșovia și Budapesta se opun ferm oricărui mecanism de condiționare a
fondurilor europene de respectarea statului de drept (independența
justiției, a presei etc ...). Acest mecanism poate fi declanșat cu majoritatea
calificată a statelor - deci fără Ungaria și Polonia.

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24428994-ludovic-orban-blocarea-bugetului-catre-ungaria-polonia-afecteaza-negativ-intreaga-uniune-europeana.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24428994-ludovic-orban-blocarea-bugetului-catre-ungaria-polonia-afecteaza-negativ-intreaga-uniune-europeana.htm
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"Începutul crizei"

Ca represalii, cele două țări s-au opus luni unei decizii care permitea UE
să colecteze fonduri pentru finanțarea planului de relansare de 750 de
miliarde de euro, blocând astfel - în lipsa unanimității cerute - bugetul
european 2021-2027.

Iar Slovenia, deși nu s-a opus adoptării bugetului, a sprijinit miercuri
fronda celor două state.

"Nu este o problemă minoră. Este începutul unei crize care nu se va
rezolva într-o zi", estimează o sursă europeană.

Premierul ungar Viktor Orban și-a exprimat îngrijorarea că țara sa ar
putea fi privată de finanțările europene printr-o decizie arbitrară a
Bruxellesului, cu scopul de a sancționa politica sa anti-migrație. El a
cerut "criterii obiective" și "posibilitatea unui recurs juridic".

"Spunem +DA+ Uniunii Europene și +NU+ criteriilor arbitrare de
evaluare a așa-zisului +stat de drept+", a scris joi premierul polonez
Mateusz Morawiecki, pe Facebook.

Pe aceeași lungime de undă, omologul său sloven Janez Jansa a afirmat
că "doar o instanță judiciară independentă poate spune ce este statul de
drept".

Mai mulți diplomați evocă posibilitatea de a "reoferi garanții" legate de
imparțialitatea acestui mecanism, reafirmând că statul vizat se va putea
apăra și va putea sesiza Curtea de Justiție a UE.

Va fi însă suficient acest lucru să convingă guvernul ultraconservator de
la Varșovia, care susține că își apără valorile într-un "conflict ideologic"
cu "oligarhia europeană"?

"Frustrări și angoase"

UE studiază mai multe posibile "clarificări tehnice" dar "vom vedea dacă
va fi necesar, în ultimă instanță, cum să avansăm fără aceste țări care
blochează, deoarece Europa nu poate fi luată ostatic de un anumit număr
de guverne care nu doresc să avanseze, care nu doresc să respecte soclul
esențial al proiectului nostru politic", avertiza miercuri secretarul francez
de stat pentru Afaceri europene Clément Beaune.

https://www.hotnews.ro/stiri-international-24427772-planul-relansare-post-covid-avertismentul-frantei-avansa-fara-tarile-care-blocheaza-daca-nu-ajunge-compromis-dupa-veto-ungariei-poloniei.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24427772-planul-relansare-post-covid-avertismentul-frantei-avansa-fara-tarile-care-blocheaza-daca-nu-ajunge-compromis-dupa-veto-ungariei-poloniei.htm
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Planul de relansare ar putea deci face obiectul unui acord
interguvernamental care să excludă statele nemulțumite, o opțiune
complexă din punct de vedere tehnic și "prematură" dar "care se află pe
masă", potrivit unei surse europene.

Parlamentul European a exclus sec orice renegociere a compromisului la
care s-a ajuns după multe dificultăți.

Exasperarea este generală și perceptibilă. "Când vedeți pozițiile Poloniei
și Ungariei pe migrație, climat, stat de drept, buget, sunt multe subiecte
unde au dificultăți. Haideți să-i întrebăm ce vor de la această Uniune!", a
ironizat un alt diplomat.

Suveranistul Viktor Orban poate juca această carte a amânării deoarece
știe că țările din Sud au nevoie urgent de acest plan, explică o sursă din
Partidul Popular European (PPE), familia politică de dreapta din care fac
parte liderii ungar și sloven.

Un joc periculos, deoarece Varșovia și Budapesta, principalii beneficiari
de fonduri europene, au și multe de pierdut.

Nicio soluție nu este așteptată joi: această reuniune, prevăzută a dura trei
ore, va fi "ocazia unui schimb de opinii", dar "lipsa contactului direct este
un dezavantaj" pentru că nu pot avea loc discuții în particular, adeseori
decisive, reamintește o sursă europeană.

"Reuniunea va exacerba frustrările și angoasele, sunt de așteptat câteva
zile de dramă și de tenebre".

(Sursa: hotnews.ro)

• UE anunță noi sancțiuni împotriva Belarusului: Vor fi vizate
companii și oameni de afaceri care îl susțin pe Lukașenko

Miniștrii de externe ai Uniunii Europene au ajuns la un acord joi pentru a
impune o nouă rundă de sancțiuni asupra Belarusului, urmând a fi vizate
companii și oameni de afaceri, potrivit șefului diplomației europene,
Josep Borrell, citat de AFP și Reuters.

https://www.reuters.com/article/us-belarus-election-eu-sanctions-idUSKBN27Z20H
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UE a impus deja interdicții de călătorie și a înghețat bunurile a aproape
50 de oficiali bieloruși suspectați de fraudarea alegerilor prezidențiale din
9 august și implicare în reprimarea violentă a protestelor împotriva
președintelui Alexandr Lukașenko.

Noile sancțiuni vor viza înalți oficiali ai regimului precum și entități care
îl finanțează pe Lukașenko și guvernul său, a anunțat în cadrul unei
conferințe de presă Josep Borrell, diplomatul-șef al UE.

„Într-o zi vom epuiza numărul de persoane care ar putea fi sancționate.
Iar acum trebuie să abordăm probleme mai sensibile, precum sancționarea
firmelor, ceea ce va afecta desfășurarea normală a activității economice”,
a declarat acesta.

Borrell a precizat că este la latitudinea guvernelor membre UE să propună
companiile care să fie sancționate și nu a oferit exemple de entități care
s-ar afla în vizor.

Cea mai mare companie telecom din țară, compania de stat Beltelecom,
este acuzată că a tăiat accesul la internet și serviciile de date mobile
pentru a-i împiedica pe organizatorii protestelor să se coordoneze.

UE, cel mai mare partener al Belarusului în ceea ce privește asistența
financiară, a anunțat în 2 octombrie sancțiuni împotriva a 40 de oficiali
bieloruși și a adăugat și alte persoane pe listă de atunci.

Svetlana Tihanovskaia, lidera din exil a opoziției bieloruse, a îndemnat
liderii UE să impună „sancțiuni financiare îndreptate persoanelor...care
sunt în buzunarul lui Lukașenko”.

Borrell a anunțat de asemenea că UE își va revizui asistența financiară
acordată Belarusului și că nicio parte a fondurilor nu vor putea fi
gestionați prin canalele guvernului lui Lukașenko, pe care Bruxelles-ul nu
îl recunoaște ca președinte al țării.

Noile sancțiuni anunțate de Borrell vin după moartea de săptămâna
trecută a unui protestatar în vârstă de 31 de ani după ce acesta a fost bătut
sever de forțele de ordine.

(Sursa: hotnews.ro)

https://economie.hotnews.ro/stiri-it-24228176-belarus-internet-cenzura-proteste-lukasenko-nexta.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-it-24228176-belarus-internet-cenzura-proteste-lukasenko-nexta.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-it-24228176-belarus-internet-cenzura-proteste-lukasenko-nexta.htm

	• Sindicaliștii CFR amenință cu blocarea circulați
	• Sindicalistii de la "Solidaritatea Sanitara" au 
	Ministerul Economiei a transmis joi 5.421 de contr
	Schema 1 prevede acordarea de microgranturi de 200
	• Procedura de eșalonare simplificată a datoriilor
	Cum se poate depune cererea:
	Ce se întâmplă după depunerea cererii
	Câteva dintre condițiile ce trebuie îndeplinite
	Termenul de plată a ratelor de eşalonare
	Modificarea eșalonării

	(Sursa: hotnews.ro)
	• Orban: Programul de guvernare, realizat de 472 d
	• Economistul-șef BNR propune tăierea salariilor b
	• Consiliul Fiscal: Romania trebuie sa tina cont d
	• Judecatorul Bogdan Mateescu anunta ca va candida
	• Klaus Iohannis a semnat: Românii asigurați CNAS 
	• Klaus Iohannis a discutat cu liderii UE despre p
	• FMI a desemnat un nou șef de misiune pentru Româ
	• UE va ridica treptat restricţiile pentru noul co
	• Planul de relansare al UE, „elefantul din camera
	• UE anunță noi sancțiuni împotriva Belarusului: V

